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Bestyrelsesmøde 

Referat 

 

Dato: Mandag d. 02.09.24 

Kl.:  15.00 – 17.00 

 

Tilstede: 

Flemming Højhus Jeppesen, Frank Abildtrup, Lene Borg, Line Simonsen, Martin Larsen, Rasmus Gregers 

Andersen, Søren Strøm, Brigitte Frydensberg 

Afbud:  

Marianne Bredal  

Referent: 

Martin Rasmussen 

Formand Flemming Højhus Jeppesen bød velkommen til bestyrelsesmødet. 
 
 

Til orientering: 

1. Præsentation af Next Step – afløseren til STAR-projektet (punktet blev udskudt på forrige 
bestyrelsesmøde pga. sygdom. 
Underviserne Karin Kiib og Martin Larsen fortalte om deres erfaringer fra Next Step – Klar til 
FVU-start, hvor de underviser kursister, som ikke har et danskfagligt niveau, der gør dem i 
stand til at blive optaget på VUC’s ordinære fag. Kursisterne er som regel ikke særlige 
skolevante, og ofte har de gået kort tid på sprogskole. De har prioriteret deres arbejde, 
fremfor at dygtiggøre sig i det danske sprog på skolebænken. 
En af de vigtigste faktorer for læring hos denne gruppe kursister er først og fremmest, at 
underviserne skaber trygge rammer, så kursisterne tør åbne op og dermed begynde ar 
eksperimentere med det danske sprog.   
 
Undervisningen foregår på et helt grundlæggende niveau og er tilrettelagt med en lang række 
forskellige aktiviteter, hvor der arbejdes med genkendelige hverdagsord, emner og udtryk. 
Det kan være emner som vejret, tal, former, klokken, miljø, datoer m.m., men der arbejdes 
også helt konkret med forskellige fysiske ting, som de skal beskrive og forklare, hvad det 
bruges til. Helt centralt handler det om at få aktiveret det danske sprog, og ofte viser det sig, 
at kursisterne faktisk har et langt større latent dansk sprog end først antaget.   
 
Ved afslutningen af et undervisningsforløb evaluerer underviserne indholdet med kursister. 
Desuden er der individuelle evalueringssamtaler med kursisterne, hvor det afklares, hvilke 
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mulighederne, der er for mere danskundervisning. Det kan være på ordinære hold og 
niveauer på VUC fx i vores aftensflade, det kan være, at kursisten har brug for endnu et forløb 
på Klar til FVU-Start eller det kan være, at kursisten faktisk har ret til et forløb hos 
Sprogskolen. 

   

2. Aktivitetstal og andre nøgletal (bilag 1) – delvist lukket punkt 
Flemming Højhus Jeppesen indledte punktet med henvisning til bilag 1, hvor det fremgår, at 
vi har et samlet aktivitetsfald på HF (ordinær og net-tilbud). AVU ligger på stort set samme 
niveau som sidste år. Line Simonsen supplerede med, at der er taget en lang række tiltag, 
der skal mindske udgifterne – bl.a. er 5 medarbejdere varslet ned i tid, og alle udgiftsposter 
er nøje gennemgået med henblik på besparelser og indkøbsstop.  
OK24 betød som bekendt lønstigninger, hvilket har efterladt os med en ekstra udgift på ca. 
500.000,- kr., som det ikke ser ud til, at vi bliver fuld kompenseret for i det nye takstkatalog 
forud for Finanslov 2025.  
Som en positiv nyhed har vi fredag d. 30.08 fået tilsagn om 1.7 mio. fra UVM på baggrund af 
en projektansøgning om udvikling og udførelse af korte introducerende kurser for ordblinde 
og læsesvage. Vi skal lave projektet sammen med UCRS, og projektet løber fra nu og frem 
til 2027.  
Herfra lukket drøftelse. 
 
 

3. Den nye ungdomsuddannelse. Hvilket billeder tegner sig? 
Line Simonsen fortalte om sidste nyt inden for uddannelsesverdenen. På Sorø-mødet blev 
det klart, at undervisningsminister Mathias Tesfaye er i fuld gang med at forandre 
uddannelsesverdenen. Han vil lave en erhvervsrettet gymnasial uddannelse, og denne 
uddannelse skal ligge sammen med eksisterende ungdomsuddannelser, så alle unge 
oplever et godt ungdomsmiljø. Målet er en mindre boglig gymnasial uddannelse, der peger 
mod erhvervsuddannelserne. Hvornår det bliver effektueret vides ikke, men et godt bud er 
om 3-4 år. Mathias Tesfaye har i denne forbindelse givet udtryk for, at han vil komme med 
en løsning i forhold til hele voksenområdet på samme tid, som den store reform.  

 
 

4. Kort nyt (bilag 2) 
VUC-sektoren skal have ny formand, da Pernille Brøndum er trådt ud af bestyrelsen grundet 
hendes VUC har indledt fusionsundersøgelser med den lokale erhvervsskole. Der skal 
vælges ny formand til en ekstraordinær generalforsamling, og Tue Sanderhage fra 
Vestegnen HF/VUC stiller op som kandidat.  
 
VUC Syd begærede sig konkurs lige inden sommerferien, og IBC har overtaget driften af 
VUC’s uddannelser i Haderslev, Aabenraa, Sønderborg og Tønder. VUC Syds nye ledelse og 
bestyrelse har de senere år kæmpet for at rette op på det voldsomme overforbrug i årene 
2017-2019, men det lykkedes desværre ikke.  
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Fredag d. 20. september afholder vi her på VUC en Verdensmålsdag for kursisterne. Det er 
alle medarbejdergrupper, som planlægger og gennemfører dagen for vores kursister. 
 
Fredag d. 27. september afholder vi en halv personaledag, hvor vi skal være sociale sammen 
– uden et fagligt indhold.   
 
Vores kantinebestyrer Ulla Pedersen har meddelt, at hun stopper ved udgangen af 2024. Vi 
kommer ikke til at have selvstændig kantinedrift herefter, men vi undersøger mulighederne 
for et samarbejde, så vi forsat kan have et madudsalg.  
 

5. Personalenyt (bilag 3) 
På første MR-møde efter sommerferien fejrede vi fire stk. 25 års jubilæer.  
 
5 medarbejdere er berørte af de varslede tilpasninger. Det gælder nedsættelser af 
ansættelsesgrader på mellem 20-50%. 

 
6. Evt. 
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